
Hvad har skoler med motorvej og en Pihl at gøre? 

Ret meget… Byrådet har i de seneste måneder været gennem en ret træls budgetlægning. Det er 

knappe tider. Der var 40 mio kroner mindre end forventet at fordele på skoler, velfærd, plejehjem 

og meget andet, som var – og er - trængende. 

Halvdelen af de manglende 40 millioner skyldes mindre tilflytning end forudset. Nye borgere 

tilvælger byer og kommuner med nem adgang til motorvejsnettet. Det samme gælder 

virksomheder. Dermed bliver Viborg kommune for ofte fravalgt, og vores beskatningsgrundlag 

bliver lavere. Således også byrådets muligheder for at tildele yderligere midler til skoler og 

velfærd. 

Der kan heldigvis ses frem mod lysere tider. Folketinget har afsat midler til 1. etape af 

hærvejsmotorvejen fra Løvel omkring Viborg til Klode Mølle, og spaderne kan snart sættes i 

jorden. Det vil gavne os i Viborg kommune – meget.  

Mange vil gerne tage æren for beslutningen. Men æren tilfalder i særlig grad folketingsmedlem 

Kristian Pihl Lorentzen, som har kæmpet dygtigt og vedholdende for, at Viborg nu kan se frem til 

at blive en motorvejs-kommune. 

Det må ikke slutte her! Motorvejens næste fase fra Klode Mølle til Give vil være vigtig for Viborg 

Kommunes fortsatte udvikling og den nationale sammenhæng. 

Der er således både nu og fremover en direkte sammenhæng mellem skoler, motorvej og Pihl i 

Folketinget.  
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